
RZECZPOSPOLITA POLSKA 
Rzecznik Praw Obywatelskich 

Janusz KOCHANOWSKI 

RPO-607350-I/09/MK 

00-090 Warszawa Tel. centr. 0-22 551 77 00 
Al. Solidarności 77 Fax 0-22 827 64 53 

Warszawa,22/01/2009r. 

Pan 
Jan Vincent-Rostowski 
Minister Finansów 

Ministerstwo Finansów 
ul. Świętokrzyska 12 
00-916 Warszawa 

Wielce Szanowny Panie Ministrze 

Pełne wykorzystanie środków pochodzących z funduszy europejskich powinno 
być jednym z priorytetów prowadzonej przez rząd polityki rozwoju gospodarczego 
i społecznego. Jest zbyt wiele obszarów wymagających modernizacji, byśmy mogli 
w tym zakresie pozwolić sobie na zaniedbania. Jest to szczególnie ważne 
w aktualnym, trudnym dla gospodarki okresie. 

Niestety, niektóre z przyjętych rozwiązań związanych z wdrażaniem tych 
funduszy uniemożliwiają skorzystanie z nich przez wielu potencjalnych 
beneficjentów. Obecnie sytuację dodatkowo komplikuje kryzys finansowy, który 
skłania podmioty uczestniczące w tym systemie, tj. banki, do stosowania procedur 
ostrożnościowych skutkujących ograniczonym dostępem do pieniądza przez wielu 
projektodawców. Skutki tego działania odczuwają zwłaszcza przedsiębiorcy, których 
aktywność jest tak istotna dla kondycji naszej gospodarki. 

Z powyższych względów z pewnością należy docenić inicjatywy 
podejmowane przez Ministerstwo Rozwoju Regionalnego, które mają się przyczynić 
do zmiany takiego stanu rzeczy. Projektowana nowelizacja rozporządzenia Ministra 
Rozwoju Regionalnego z dnia 7 września 2007 r. w sprawie wydatków związanych 
z realizacją programów operacyjnych (Dz. U. nr 175, poz. 1232) - projekt z dnia 23 
grudnia 2008 r. - ma na celu rozszerzenie prawa do otrzymywania zaliczek na 
wszystkich przedsiębiorców. Obowiązujące rozporządzenie ogranicza ten krąg, 
wskazując dodatkowo warunki dotyczące realizowanego projektu. Zmiana 
rozporządzenia jednakowo umożliwiać będzie sięganie po zaliczki samorządom, jak 
i podmiotom komercyjnym. 
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W związku z informacjami, iż Ministerstwo Finansów zgłasza zastrzeżenia co 
do zasadności przyjęcia takiego rozwiązania, działając na podstawie art. 13 ust. 1 
pkt. 2 ustawy z dnia 15 lipca 1987 r. o Rzeczniku Praw Obywatelskich (Dz. U. z 2001 
r. nr 14, poz. 147 z późn. zm.), zwracam się z uprzejmą prośbą o wyjaśnienie 
przyczyn przyjęcia takiego stanowiska. 

Łączę wyrazy szacunku 
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